
Magyar Elektrotechnikai Egyesület 

Emlékeztető 
Az Egyesületi Elnökség 2008. szeptember 9-én 14:00 órakor Egerben a Hotel Eger & Park 

tárgyalójában megtartott nyilvános üléséről. 

Jelen voltak: Dervarics Attila, Kovács András, Schachinger Tamás, Tóth Péterné, Balázs 
Péter, Orlay Imre, Kovács László, Nagy János, Hollósy Gábor, Rácz Géza, Rózsa Ferenc, 
Bartos Csaba, Horváth József Elnökségi tagok, továbbá Almási Sándor, Dr. Dán András, 
Günthner Attila állandó meghívottak. 

Kimentette magát: Dr. Vajda István, Rajnoha László, Bognár Alajos, Pintér József, Turi 
Gábor, Kiss Kálmán, Szilágyi András, 

Dervarics Attila köszöntötte a megjelenteket és megállapította, hogy az ülés határozatképes. 
 
Első napirendi pontként Kovács András összefoglalta a június 11-i ülésen elhatározottak 
helyzetét, továbbá kiemelte, hogy az intézményi akkreditációs kérelmünknek a Felnőttképzési 
Akkreditáló Testület helyt adott, így egyesületünk 2008. július 9-től, 2012. július 9-ig AL-
1828 bejegyzett lajstromszámon akkreditált felnőttképző intézménynek minősül. Továbbá 
egyesületünk a 9/2008. (VI.28.) SZMM rendelet alapján három régióban (Közép-
Magyarország, Dél-Alföld és Dél-Dunántúl) vizsgaszervezési jogosultságot szerzett, amely 
2008. június 29-től 2012 június 30-ig érvényes. 
 
Második napirendi pontként Tóth Péterné főszerkesztő tartott szóbeli tájékoztatót az 
Elektrotechnika folyóirat helyzetéről. Elmondása szerint a lap előállítási költségei 
alacsonyabbak az elmúlt évekhez viszonyítva annak ellenére, hogy a nagyobb mennyiségben 
beérkezett értékes cikkek száma miatt néha nagyobb oldalszámban jelent meg az 
Elektrotechnika. Felhívta az Elnökség figyelmét a MEE frissen elkészült média ajánlójára. 
Kovács András, mint felelős kiadó hozzátette, hogy az összevont 7-8 számtól Szerkesztőségi 
ülést tartunk a rovatfelelősökkel. Az aktuális szám szakmai tartalmáról és terjedelemről is ez a 
grémium dönt.  
Nagy János megjegyezte, hogy örül a szerkesztőségi üléseknek, amely lehetővé teszi, hogy a 
cikkek lektorálva legyenek. Véleménye szerint a honlap szakmai tartalmára is figyelni kell, 
hogy ne bulvárosodjon.  
Schachinger Tamás felhívta a figyelmet arra, hogy a lap költség tervezése egy adott fix 
oldalszámra van beállítva. Több oldal nagyobb költséget jelent.  
Kovács András válaszként megjegyezte, hogy oldalszám növekedést csak akkor engedélyez a 
lapban, ha annak plusz költsége kompenzálva van a hirdetésekből származó bevétellel. Egy 
adott cikk betételéről, eltolásáról vagy elmaradásáról a Szerkesztőségi ülés dönt.  
Dervarics Attila konklúziójában elmondta, hogy fecsérelni nem szabad de időnként megéri 
pusztán szakmai szempontból áldozni. Bízik a szerkesztőség munkájában, de kéri őket, hogy 
legyenek kellően kritikusak. 
 
Harmadik napirendi pontként Günthner Attila ismertette az írásban előterjesztett, a MEE 
2009. évi programjának és az Elnökség munkatervének előkészítését. A MEE 2009. évi 
programjánál kiemelte, hogy több új, nagyszabású és nemzetközi rendezvény is tarkítja a 
programot, melyeknek szervezésében a MEE is közreműködik. Ilyen többek között a 
REGULA, a CIGR IV. Villamos és Energia Szekció 31. Nemzetközi Szimpóziuma és a 
CIGRE SC D1 ülés és Kollokviuma. 
Kovács András kihangsúlyozta, hogy ez egy váz, amit fel kell közösen tölteni, majd a 
végleges programot újra egyeztetni. Kér mindenkit, hogy járuljon hozzá a munkaterv és 
program minél precízebb és részletesebb összeállításához. Fontos lesz a programokat a társ 
egyesületekkel is egyeztetni, hogy ne legyenek átfedések. A november 5-i Elnökségi ülésre 
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össze kell állítani az OET-n bemutatandó teljes programot és a hozzá kapcsolódó 
munkatervet.  
Dervarics Attila kérte, hogy a munkaterv ne csak eseményeket tartalmazzon, hanem az egy 
komplett munkaterv legyen, amely minden fontos mögöttes munkát is tartalmaz. A 
részletesen kidolgozott verziót a következő Elnökségi Ülésre kéri. 
Orlay Imre megjegyezte, hogy a 2009-ben szervezendő Oktatási konferencia, egyelőre 
nagyon képlékeny.  
 
Negyedik napirendi pontként Schachinger Tamás ismertette a 2009. évi pénzügyi terv 
pontosításának és a 2011. évi előterv elkészítésének folyamatát. Mivel nem kapott 
visszajelzést az esetlegesen szükséges változtatásokról, ezért a GB a „Gazdálkodás rendjének” 
megfelelően halad. A novemberi Elnökségi ülésre a GB egy előkészített és véleményezett 
verziót vezet majd elő.  
 
Ötödik napirendi pontként Schachinger Tamás és Günthner Attila ismertette az egységes 
banki rendszer kialakításával kapcsolatos írásbeli előterjesztést. Schachinger Tamás idézte a 
GB határozati javaslatát:  
1. A  MEE vezesse be az egyesület pénzkezelésébe egy ún. cash-pool számla- és pénzkezelési 

rendszert. Ennek lényege, hogy valamennyi szervezet és a központ egy banknál vezetett közös (fő- 
és alszámlák) számlarendszerben kezelje pénzét, működtesse pénzügyeit. 

2. A rendszer központi előnyei: 
a. Pénzkezelési, banki költségek csökkenése 
b. Az egyesület pénzeszközeinek transzparens áttekintése 
c. Pénzlekötések közös, hatékony kezelése 
d. Készpénzállomány csökkentése  

3. A rendszer előnyei a szervezetek számára: 
a. Bankköltségek csökkenése 
b. Saját bankszámla ingyen, saját elektronikus utalási lehetőséggel, bankkártyával 
c. További opcionális előnyök saját költségen 
d. Belső utalások egyszerűsödése 
e. Házipénztári adminisztráció és kockázat csökken  

4. Bevezetés javasolt forgatókönyve: 
a. EE határozat a bevezetésről és a bankról   2008.09.09 
b. Banki szerződés előkészítése, véglegesítése   2008.11.15 
c. Belső kommunikáció (OET)    2008.11.28 
d. Banki szerződéskötések     2008.12.15 
e. Bevezetés, hatálybalépés    2009.01.01 

 
Mindezek után Günthner Attila mutatta be a beérkezett ajánlatok részletes elemzését.  
Almási Sándor, Kovács László, Rácz Géza és Schachinger Tamás hozzászólásai után 
Dervarics Attila megállapította, hogy a projekt nem áll még ott, hogy végleges határozat 
születhessen bevezetéséről. Javaslata alapján az OTP-től mindenképp kell árajánlatot kérni 
meglévő kapcsolatainkat használva, valamint a K&H-tól kapott ajánlatot felül kell vizsgálni. 
Továbbá felajánlotta a VTT-nek és a VET-nek, hogy csatlakozzanak a projekthez. 
Almási Sándor és Rácz Géza felajánlotta segítségét.   
 
Hatodik napirendi pontként Schachinger Tamás és Günthner Attila ismertette a MEE első 
félévi pénzügyi beszámolóját. Schachinger Tamás megjegyezte, hogy területi szervezetekre 
bontott részletességű gazdálkodási beszámoló félévente készül az eddig alkalmazott havi 
gazdálkodási beszámolók mellett. Kihangsúlyozta, hogy nem gazdasági társaságokra 
vonatkozó mérlegbeszámolóról van szó félévente. Továbbá felhívta az Elnökség figyelmét, 
hogy a kiemelt akcióknál gyenge pénzügyi aktivitás észlelhető. 
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A továbbiakban Günthner Attila részletesen mutatta be az Elnökségnek a fél éves pénzügyi 
beszámolót. Megállapította, hogy az újfajta követési módnak vannak még javítandó elemei, 
de már így is lényegesen részletesebben lehet vizsgálni a MEE évközi gazdálkodását, a 
tervhez képesti haladását. Hozzátette, hogy a MEE pénzügyi helyzete továbbra is stabilnak, 
jól gazdálkodónak mondható.  
Dervarics Attila, Kovács András, Kovács László, Schachinger Tamás, Almási Sándor és 
Günthner Attila hozzászólásai után az Elnökség egyetértett abban, hogy ezt a fajta részletes 
pénzügyi kimutatást a féléves ütemezésen túl a 3. negyedévre is ki kell terjeszteni. 
 
Hetedik napirendi pontban rögzített MEE-VTT-VET megállapodás megvitatását az érintett 
felek közös egyeztetésének hiányában az elnökség elhalasztotta.  
 
Nyolcadik napirendi pontként Günthner Attila ismertette egy új, kedvezményes használati 
lehetőségekkel alkalmazható, műanyag tagkártya bevezetésének kérdését.  
Egy olyan kombinált törzsvásárlói rendszerről van szó, amely 3-50% (átlagosan 11,4%) 
vásárlási kedvezményt biztosít az élet minden területén mindazoknak, akik rendelkeznek 
érvényes tagkártyával. A kártya használata egyesületek számára díjtalan. A kártyákat az adott 
egyesület arculatának megfelelően alakítják ki, annyi kitétellel, hogy egy adott emblémának is 
szerepelnie kell rajta. A kártya tartalmazza a tulajdonosa nevét, a MEE tagsági számát és az 
érvényességét. Az érvényességet egy vonalkódot is tartalmazó matrica igazolja, így a 
kártyákat csak egyszer kell legyártatni. A tagdíj befizetése után elegendő csak a matricákat 
kiküldeni a regisztráló szervezetek számára és a tagoknál cserélni azokat. 
Almási Sándor, Orlay Imre, Horváth József, Balázs Péter, Kovács András, Dr. Dán András és 
Dervarics Attila hozzászólásai után, amelyek elsősorban egy harmadik fél kereskedelmi 
céljaiban való MEE közreműködés kizárására utaltak az Elnökség 28/2008 számú 
határozatával a fentiekben ismertetett műanyag tagkártya bevezetését egyhangú szavazatával 
elutasította.  
 
Egyéb: 

• Kovács András tájékoztatta az Elnökséget egy új egyesület „A Közép-európai Ipari 
Örökség Útja Egyesület” alakulásáról. A TTB foglalkozik az egyesülettel való 
kapcsolatépítés lehetőségeivel. 

• Dr. Vajda István távollétében Günthner Attila és Rácz Géza tájékoztatta az Elnökséget 
a Magyar Tudomány Ünnepe rendezvénysorozat keretein belül szervezett „A 
tudomány az élhető Földért” központi témájú, a „Föld”, „Víz”, „Levegő”, „Tűz”, 
„Ember” tematikára épülő, az MTA székházában illetve Debrecenben november 3-7 
között tartandó rendezvényekről, amelyben egy tematikus eseménnyel a MEE is részt 
kíván venni. 

• Günthner Attila szóban is kiegészítette azt az írásban elküldött értesítést, amelyben a 
VIENNA TECH kiállítás szervezői 45 fő részére VIP meghívást tettek a MEE 
elnöksége irányába. Aki élni kíván a lehetőséggel annak szeptember 23-ig kell 
visszajelezni Günthner Attila részére.  

• Günthner Attila ismertette a tagnyilvántartás aktuális helyzetét. Hangsúlyozta, hogy az 
októberi újság kiküldését már az új tagnyilvántartási rendszerből szűrt adatok szerint 
hajtjuk végre és az előzetes értesítés alapján, nem küldünk lapot azoknak, akik nem 
rendezték tagsági díjukat. Jelenlegi helyzet szerint 5792 aktív tagunk van a 
rendszerben. Ebből 3048 tagnak lettek érvényesítve az adatai, és 54 új regisztrált van 
akiket a megjelölt regisztráló szervezet még nem érvényesített. Horváth József 
hangsúlyosan kérte az összes régió, terület, társaság, szakosztály-FISZT vezetőit, hogy 
lehetőségeik szerint legyenek különös figyelemmel a tagrevízióval kapcsolatban. 
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Kovács András hozzátette, hogy szeptember végén a szervezeteknek küldünk egy 
riportot a szervezetük regisztrációs helyzetéről. 

• Günthner Attila szóban is kiegészítette a Kossuth téri MTESZ székház 
üzemeltetésével kapcsolatban elküldött értesítő levelet, amelynek lényege, hogy a 
MTESZ szeptember 30. után nem üzemelteti tovább az épületet. Az üzemeltetési 
feladatokat egy ma még nem ismert külső cég fogja végezni. 

• Günthner Attila tájékoztatta az Elnökséget a Mitsubishi kezdeményezésére a 
fiataloknak szánt (Szakiskola, Főiskola, Egyetem tanulói), a MEE-vel közösen kiírt 
pályázat lehetőségéről. Az automatizálás területén 3 témában lehet majd pályázni. 
Kategóriánként 500 eFt-os díjazással egy-egy győztest választ egy erre a célra 
létrehozott bizottság. A pályázattal kapcsolatban felmerült költségeket a Mitsubishi 
finanszírozza. A MEE-nek csak a díjátadó ceremónia költségeinek felét kell állnia. 
29/2008 határozattal az Egyesületi Elnökség 12 igen, 1 nem szavazat mellett a MEE 
pályázatban való közreműködést támogatta.  

• Kovács András az Elektrotechnikai Múzeum helyzetéről adott tájékoztatást: Az 1974 
óta gyűjteményként, majd 1984 óta országos gyűjtőkörű szakmúzeumként és jelenleg 
a Magyar Műszaki Múzeum fiókintézményeként működő múzeum nehéz helyzetbe 
került. Az ingatlan jövője bizonytalan, a múzeum működési költségei lecsökkentek, 
ami a kiállítási és közművelődési programok megvalósítását veszélyezteti. Az 
adományozás jelenlegi formája nem megfelelő, mivel a pénzbeli juttatások nem 
mindig a cél szerinti helyre jutnak el. 
Javasolta egy alapítvány létrehozását, amely a támogatások összegyűjtésével 
közvetlenül a múzeum programját, a programok kiadásait támogatná. A MEE TTB 
hatáskörét ki kellene terjeszteni (akár újabb tagok bevonásával is) a múzeum 
fokozottabb támogatása érdekében. 
Az elnökség az alapítvány létrehozásában nem határozott, viszont egyetértett előzetes 
tájékozódás lefolytatásával a jövőbeni támogatói kör vonatkozásában. 

• Nagy János bemutatta VTT 7. évkönyvének előkészítésének helyzetét. A könyv a 
szeptember 26-án megrendezendő Kutatók Éjszakája elnevezésű rendezvényen kerül 
először terjesztésre a Millenáris Parkban.  

• Az elmúlt Elnökségi ülés határozatai miatt a Gazdálkodás rendjének „A pénzügyi terv 
bevételei és kiadásai” részének „Pártoló/jogi tagdíj” pontját a következő szöveggel 
szükséges kiegészíteni:  
„MEE szervezetei pártoló tagi szerződéseket kizárólag az évi 1 Mrd Ft-nál kisebb 
forgalmú cégekkel köthetnek. (2. besorolási fokozat). A „MEE kiemelt támogató” és a 
„MEE támogató” szerződéskötések esetében az igénybe vett kedvezmény összegének 
15%-át a MEE központ, a 85%-át pedig az adott szervezet vállalja. A pontos 
elszámolást a MEE Titkárság vezeti, amely szerint a szervezetek évente egy 
alkalommal (év végén) számolnak el a MEE központtal. A Titkárság a pártoló tagok 
által igénybevett minden kedvezmény után értesíti az illetékes szervezetet.” 
30/2008 az Egyesületi Elnökség 11 igen, 2 nem szavazat mellett a Gazdálkodás 
rendjében szükséges módosítási indítványt elfogadta.  

• Kovács András zárszóként tájékoztatta az Elnökség tagjait az 55. Vándorgyűlés 
programjáról.   

 
Budapest, 2008. szeptember 29. 
 

Összeállította:       Jóváhagyta: 
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Günthner Attila      Kovács András 
irodavezető       főtitkár 
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